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Mødereferat 
 

 Dato: 10.09.2021 

  

Mødeforum: 
 

LUU Struktør/brolægger 

Dato: 
 

09. september 2021 Tid: 08:30 – 10:00 

Sted: 
 

Learnmark Horsens, Vejlevej 150, 8700 Horsens – Lokale 230 

Mødeleder: 
 

Freddy Schiermer 

Deltagere: 
 

Freddy Schiermer, Henrik Lynggaard Christiansen, Jesper Christiansen, Michael Haugaard, Paw 
Nielsen, Kim Sundall Aagaard 
 

Afbud: 
 

Charlotte List, Henrik Sørensen, Michael Rousing, Peter Hjortdal Andersen 

Referent: 
 

Carina Würtz Rolskov 

 
 
 

 

Dagsorden 
 

1. Godkendelse af sidste referat 
2. Orientering ved formanden 
3. Orientering om efteruddannelse v/Peter Hjortdal Andersen 
4. Orientering fra skolen 
5. Evt. 
 
 
 

Velkomst 
Freddy Schiermer bød velkommen til to nye medlemmer: 
 
Kim Sundall Aagaard: Nyansat lærepladskonsulent ved Learnmark. Kims arbejdsområde er opsøgende arbejde 
indenfor byggeri. Kim vil derfor bl.a. skulle besøge struktør- og brolæggerfirmaer.   
 
Paw Nielsen: Nyt medlem udpeget af Dansk Byggeri, som erstatning for Sine Madsen. Paw indtræder som 
næstformand i udvalget. Til daglig er Paw byggeleder ved Horsens Murer- og Entreprenørforretning.  
 
 
Ad 1) 
Referatet blev godkendt uden bemærkninger.  
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Ad 2) 
Freddy Schiermer gav en status fra udvalget. 
 

• I dag (9. september 2021) er der brolæggersvendeprøveafslutning. Der er fire nyudlærte brolæggersvende.  
 

• Der har været en elevsag under denne svendeprøve, som blev drøftet på mødet. Sagen skrives ikke til referat 
grundet drøftelse af personfølsomme oplysninger.  

 

• Der er 9 anlægsstruktører og 2 bygningsstruktører, som skal til svendeprøve den 23. september 2021.   
 

• Entreprenør Lars Kloster er blevet godkendt til lærlinge.   
 

• I samarbejde med skolen har det lokale uddannelsesudvalg søgt et lokalt projekt hos det faglige udvalg i 
forbindelse med trepartsaftalen.  
Ansøgningen er blevet godkendt og der bevilliges derfor 50.000 kr. i år 2021 og 45.000 kr. i 2022 til at lave 
aktiviteter ude i folkeskolerne. Formålet er at tiltrække flere elever til struktør- og brolæggerfagene.  

 

• Udvalget har stadig et AUB-projekt kørende frem til 31. december 2021.  
 

• Pga. omstrukturering ved Byggeriets Uddannelser, bliver der udpeget en ny konsulent i stedet for John Hvass.  
 
 
Ad 3) 
Der var afbud fra Peter Hjortdal Andersen til mødet. Derfor udgik dette punkt.  
 
Ad 4) 
Henrik Lynggaard Christiansen gav en status fra skolen 
 
Der er startet 17 elever på GF2 i august 2021. 15 af eleverne har en læreplads.   
Der er en god tradition i struktør- og brolæggerbrancherne i forhold til ansættelse af lærlinge. Virksomhederne er villige 
til at ansætte eleverne allerede inden GF2 starter.  
 
Skolen prioriterer det opsøgende arbejde, hvorfor bl.a. Kim Aagaard er blevet ansat i skolens nye trepartsteam. 
Learnmark har gode statistikker i forhold til indgåelse af uddannelsesaftaler.  
 
I august startede der 222 GF1-elever mod 190 elever sidste år. Det er positivt, at der er så mange elever at rekruttere 
fra. Struktør- og brolæggerafdelingen er god til at præsentere sig selv for GF1-eleverne. I år er der kommet mere fokus 
på bygningsstruktør for GF1-eleverne end der tidligere har været.   
 
Det næstkommende hovedforløb 2 har 21 elever. Det er forløb samlet med anlægsstruktører, bygningsstruktører og 
brolæggere, da eleverne først bliver delt ud i specialerne på tredje hovedforløb.   
 
Skolen fik den 25. – 27. august to vindere af DM i brolægning. Konkurrencen har været udskudt grundet Corona. Der vil 
være lidt festivitas for de nye danmarksmestre til brolæggernes svendeprøveafslutning.   
 
Den 18. september 2021 afholder Skills Danmark og DI Byggeri konkurrencen ”Verdens vildeste brobygger”.  
https://brobyggere.dk/ 
Det er mestrene selv, som har tilmeldt sine elever til konkurrencen. En elev fra CG Jensen, som har sin skolegang hos 
Learnmark, deltager i konkurrencen. Da konkurrencen afholdes udenom skolens regi, vil der ikke være en repræsentant 
fra skolen til stede på dagen.  
 

https://brobyggere.dk/
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Michael Haugaard pointerede, at både danmarksmesterskaberne og Verdens vildeste brobygger - udover 
konkurrencedelen - også har til formål at præsentere og synliggøre fagene, for at tiltrække nye elever.    
 
 
Ad 5) 
Jesper Christiansen forespurgte på muligheden for at skolen også kan stille med en repræsentant fra 
bygningsstruktøruddannelsen i LUU, således der er en repræsentant fra alle tre specialer.   
Der var opbakning fra udvalget til dette.  
Per Kvist inviteres med til næste møde. Carina Rolskov sørger for dette.  
 
Hanne Koblauch og Niels Celander inviteres med til næste møde til en status på AUB-projektet.  
Carina Rolskov sørger for dette.  
 
Michael Haugaard spurgte ind til godkendelsesproceduren i forhold til godkendelse af nye virksomheder. Hvordan kan 
en virksomhed uden faglært svend indenfor samme fag godkendes?  
Freddy Schiermer orienterede om, at det er en beslutning taget i Byggeriets Uddannelser. Freddy vil tage 
problematikken op på næste temadag ved Byggeriets Uddannelser.  
Ved nye godkendelser får formand og næstformand tilsendt en ansøgningsmail fra Byggeriets Uddannelser, som de har 
ti dage til at reagere på. Freddy Schiermer orienterede om, at han altid ringer til virksomhederne inden han laver endelig 
godkendelse.  


